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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit kíván tenni a Kormány az Esze Tamás 
Gyermekotthonban és más gyermekvédelmi intézményekben tapasztalható akut létszámhiány
és egyéb komoly visszásságok orvoslása érdekében?"

Tisztelt Miniszter úr!

Amint az minden bizonnyal Ön előtt is ismert, az alapvető jogok biztosának AJB-276/2019-es 
számú Jelentése igen aggasztó megállapításokat tesz a budapesti Bólyai Gyermekotthoni Központ 
Esze Tamás Gyermekotthonáról.

A dokumentum megállapítja, hogy komoly visszásságokat és jogsérelmeket okoz többek között a 
Gyermekotthon lepusztultsága, a dohányzással kapcsolatos passzív nevelői magatartás, valamint a 
gyermekek iskolalátogatásának hiánya (a 23 tanulói jogviszonnyal rendelkező lakó közül mindössze
nyolcan tesznek eleget tankötelezettségüknek).

A Jelentés utal arra is, hogy nemrégiben két másik gyermekvédelmi intézmény vizsgálatánál is 
hasonló anomáliákat találtak. Az alapvető jogok biztosa kiemeli: "Megállapítom, hogy a tartós, a 
jogszerű működést, a gyermekek megfelelő nevelését és gondozását veszélyeztető akut létszámhiány 
a Gyermekotthonban élő gyermekek védelemhez és gondoskodáshoz fűződő jogával összefüggő 
visszásságot okoz, egyúttal sérti a gyermek legjobb érdekét képviselő eljárás elvét."

A problémák legnagyobb része az imént idézet akut létszámhiányra (az érintett intézményben a 
vizsgálatkor 26 álláshelyből mindössze 16 volt betöltve), továbbá az ezt okozó rendkívüli 
bérproblémára vezethető vissza. Amint az a Jelentésben is olvasható: 2018-ban a budapestiek nettó 
átlagkeresete 275.273 Ft volt, de 2019-ben egy középfokú végzettséggel és 25 éves gyakorlattal (!) 
rendelkező budapesti gyermekfelügyelő fizetése nettó 149.440 Ft.

Ennek megfelelően a Jelentés első számú intézkedése szerint az alapvető jogok biztosa felkéri Önt, 



hogy a gyermekvédelmi szakellátásban dolgozók pályán tartása érdekében fontolja meg a 2020-as 
központi költségvetés kidolgozásakor az anyagi megbecsülés növelésének lehetőségét.

A 2020-as központi költségvetés tárgyalása során a katasztrofális helyzet megoldása érdekében 
jobbikos képviselőtársaim több módosító javaslatot is benyújtottak. 30 milliárd Ft-ot biztosítottak 
volna szociális szférában dolgozók bérfejlesztési programjára (T/6322/376), 1 milliárd Ft-ot kiégést 
megelőző országos program elindítására (T/6322/688), 1 milliárd Ft-ot a gyermekpszichiátriai 
gondozás megyei szintű elindítására (T/6322/460) és 10 millió Ft többletkiadást gyermekvédelmi 
szolgáltatások fejlesztésére (T/6322/341). A Népjóléti bizottság kormánypárti többsége azonban 
egyik javaslatot sem támogatta.

A fentiek alapján kérdezem Miniszter urat:

- Hogyan értékeli az alapvető jogok biztosának AJB-276/2019-es számú Jelentését?

- Mit kíván tenni a Bólyai Gyermekotthoni Központ Esze Tamás Gyermekotthonában tapasztalt 
komoly visszásságok orvoslása érdekében?

- Vannak-e arról információi, hogy az ország további gyermekvédelmi intézményeiben 
tapasztalhatók-e hasonló anomáliák?

- Mit kíván tenni az intézményekben tapasztalható akut létszámhiány leküzdése érdekében?

- Az alapvető jogok biztosának felkérése alapján megfontolta vagy megfontolja-e a 2020-as 
központi költségvetés elfogadásakor az anyagi megbecsülés növelésének lehetőségét?

- Egyetért-e azzal, hogy a Népjóléti bizottság kormánypárti többsége nem támogatta a T/6322/376-
as, a T/6322/688-as, a T/6322/460-es és a T/6322/341-es módosító indítványokat? Ha igen, miért? 
Amennyiben nem, akkor milyen lépéseket tesz annak érdekében, hogy ezek a források mégis 
rendelkezésre álljanak?

Az összeomlással fenyegető helyzet sürgős megoldása érdekében várom mielőbbi válaszát!

Bencsik János
Országgyűlési képviselő
Jobbik Magyarországért Mozgalom
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